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 Asianro 1136/10.00.00.03/2021 

§ 178 

Valtuutettu Janne Ason ym. valtuutettujen aloite luottamushenkilöiden osallista-

misesta kaavojen käsittelyssä 

 

Valtuutettu Janne Aso jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Kaavoitus on yksi keskeisimpiä maankäytön suunnittelun ja kehittämisen vä-

lineitä. 

 

Maankäyttö- ja rakennuslain mukaisesti kaavoitusprosessin aikana tutkitaan 

kaavan vaikutus kuuteen osa-alueeseen; 

 

1) ihmisten elinoloihin ja elinympäristöön, 

2) maa- ja kallioperään, veteen, ilmaan ja ilmastoon, 

3) kasvi- ja eläinlajeihin, luonnon monimuotoisuuteen ja luonnonvaroihin, 

4) alue- ja yhdyskuntarakenteeseen, yhdyskunta- ja energiatalouteen sekä 

liikenteeseen, 

5) kaupunkikuvaan, maisemaan, kulttuuriperintöön ja rakennettuun ympäris-

töön, 

6) elinkeinoelämän toimivan kilpailun kehittymiseen. 

 

Aktiivisella vuorovaikutuksella voidaan vaikuttaa positiivisesti kaavaprosessin 

etenemiseen, sekä laadukkaan ja viihtyisän elinympäristön luomiseen. 

 

Raisiossa kaupunginvaltuusto ei osallistu aktiivisesti asemakaavojen valmis-

teluun ennen lopullista käsittelyä. Suositeltavaa olisi, että kaupunginvaltuusto 

ottaisi kantaa kaavoituksellisiin painopisteisiin ennen kaavoituksen käynnistä-

mistä. 

 

Myöskään lautakuntia Raisiossa ei osallisteta valmistelun aikana suoritta-

maan asemakaavojen toteuttamisen vaikutusarvioita niiden omaan toimintaan 

liittyen tai antamaan huomioita valmisteluun liittyen. 

 

Eräissä kunnissa ja kaupungeissa asetettaessa asemakaavaehdotus maan-

käyttö- ja rakennusasetuksen 27 §:n mukaisesti julkisesti nähtäville pyydetään 

samalla muiden viranomaisten ja lautakuntien lausunnot kaavaehdotuksesta. 

 

Esitämme, että Raisiossa järjestetään jatkossa ainakin vaikutuksiltaan merkit-

täväksi katsottavien kaavojen osalta kaupunginvaltuustolle lähetekeskustelun 

omaisesti iltakoulutilaisuudet, joissa keskustellaan huomioitavista vaikutuk-

sista ja kaavoituksen toteutumisen tavoitteista, sekä painopisteistä. 

 

Lisäksi esitämme, että jatkossa Raisiossa asetettaessa asemakaavaehdotus 

julkisesti nähtäville pyydetään samalla lautakuntien lausunnot niiden toimialan 

näkökulmasta. 
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Raisiossa, 1. päivänä marraskuuta 2021 

 

Janne Aso 

 

Teija Hurmerinta Hans Våg 

Elisa Vuorinen Eeva Savola 

Jukka Rantala Jari Pulkkinen 

Harri Seikola  Ari Leinonen 

Jari Salonen  Heikki Laine 

Jonni Moislahti Tanja Parkko 

Pasi Kujala  Juha Hellstén 

Ella Mylly  Niko Toivonen 

Anneli Kivijärvi Emma Lindqvist 

Heikki Suominen Pirita Efe 

Mikko Tammelin Annika Ollila 

Saila Rintee  Mirva Salonen 

Jani Suominen Niko Dahlgren 

Janne Laulumaa” 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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